

費用

- 參加計劃的病人只需繳付相等於醫管局專科門診的診症費用。現時每次診症80元、每種藥物15元*及每項檢查80元。
- 根據醫管局有關本計劃的網頁所列準則而合資格獲得豁免的計劃病人，向本計劃的私家眼科醫生求診時，可獲得豁免部分或全部自付額。
- 病人可自費選用計劃範圍以外的服務及藥物。
- 參加長者醫療券計劃者可用醫療券繳付計劃範圍以外的服務及藥物。

Fees and Charges

- Participating patients only need to pay the same fee as HA SOPC services. Currently, it is \$80 per attendance, \$15 per drug item*, and \$80 per investigation service.
- Participating patients eligible for waiver under the criteria set out in HA's website relating to the Programme may be entitled to partial or full waiver of the co-payment when they attend private ophthalmologists under the Programme.
- Participating patients may choose to receive additional services and drugs beyond the scope of the Programme at their own expenses.
- Participants of Elderly Health Care Voucher Scheme may use their health care vouchers for payment of services and drugs beyond the scope of the Programme.

每次診症 **\$80**
per attendance

每種藥物 **\$15**^{*}
per drug item

每項檢查 **\$80**
per investigation

費用與醫管局專科門診相同
Same fee as HA SOPC
service

*每種處方藥物以最多十六星期為一徵收單位，每單位收費為港幣十五元正(自費藥物除外)。
Each chargeable unit covers a duration of up to a 16-week supply of a drug item. Prescriptions are charged in multiples of chargeable unit at \$15 per unit for each drug (except self-financed drugs).

查詢熱線 Enquiry Hotline

2300 6688

電郵地址 Email

glaucomapp@ha.org.hk

網頁 Website

www.ha.org.hk/ppp/glaucomapp



註

本小冊子只供參考。
獲邀請的病人請參閱邀請信內附的計劃條款及細則。

Notes

This pamphlet is for general information only.
Invited patients should refer to the terms and conditions of the Programme as set out in the invitation letters.

青光眼治療 協作計劃



Glaucoma
Public-Private Partnership
Programme

背景

此計劃是為需要長期在醫院管理局（醫管局）專科門診覆診的病人提供選擇，讓病人可接受社區內的私營專科醫療服務。計劃亦有助醫管局管理日增的專科服務需求及試驗以公私營協作模式提供專科服務。

Background

The Programme aims to provide choice to patients for receiving private specialist services in the community. It also helps the Hospital Authority (HA) manage demand for specialist services and test the model of delivering specialist care via PPP.

對象

計劃初步於港島西、九龍中及新界東聯網試行，而對象為現時於上述聯網內的眼科專科門診接受治理而病情穩定的青光眼患者。他們須至少一年前開始在該等眼科專科門診接受治理。

Target Patients

The Programme is piloted in Hong Kong West Cluster, Kowloon Central Cluster and New Territories East Cluster initially. Clinically stable patients with glaucoma who have been attending HA eye Specialist Outpatient Clinics (SOPCs) in these clusters for at least one year will be invited to participate in the Programme.

邀請過程 Invitation Process

醫管局將分批發邀請信予合資格的病人及安排簡介會講解計劃詳情。**病人無需自行申請。**

HA will issue invitation letters to eligible patients in batches and arrange briefing sessions on Programme details. **Patients need not apply by themselves.**

有興趣參加計劃的病人須簽署計劃的「登記表格」及「電子健康紀錄互通系統」的「登記同意書」，以便醫管局與私家眼科醫生透過電子系統互通病人的病歷紀錄。

Interested patients have to sign enrolment forms for the Programme and for the Electronic Health Record Sharing System (eHRSS) so that their medical records can be shared electronically between HA and private ophthalmologists via the eHRSS.

醫管局會向成功參加計劃的病人發出通知。病人可從參加計劃的私家眼科醫生名單內，自由選擇一位醫生跟進青光眼病情。

Once a patient has successfully enrolled in the Programme, a notification will be sent out by HA to the patient. The patient can then select a specialist from the participating private ophthalmologists list for management of glaucoma condition.

服務內容

- 參加計劃的病人每年可享有多達四次資助專科門診服務額，包括青光眼的診症及相關藥物。
- 參加計劃的私家眼科醫生將根據個別病人的臨床情況，於「特定藥物名單」內處方不多於三種青光眼藥物和一種人工淚液，而病人無需支付額外費用。
- 除上述的情況外，私家眼科醫生可在病人同意下處方其他藥物，並收取相關的額外費用。
- 病人每年亦可接受由私家眼科醫生提供最多一次視野檢查及一次光學相干斷層掃描服務。

Programme Content

- Each participating patient will receive up to 4 subsidised consultations per year including consultations and specified drugs for treating glaucoma.
- In accordance with individual patient's clinical indication(s), participating private ophthalmologists will provide up to 3 items of glaucoma drugs and an item of artificial tears covered under the "List of Specified Drugs", with no extra charges to patients.
- Other than such conditions, participating private ophthalmologists may charge for further medications prescribed upon mutual agreement with individual patient.
- Each participating patient can receive investigation services including up to one visual field (VF) test and one optical coherence tomography (OCT) scan per year to be provided by the private ophthalmologist.